

2026 July Newsletter

[View this email in your browser](#)

CAHK Activity 聯會活動

CAHK took part in First Five-Year Plan and 2026 Policy Address Joint Consultation Session

香港通訊業聯會參加「第一個五年規劃」及2026《施政報告》聯合諮詢會



Mr. Bruce Lam, Vice Chairman of CAHK, attended the Hong Kong's First Five-Year Plan 2026 Policy Address Joint Consultation Session, namely 'International Innovation and Technology Centre', held by the Chief Executive and his Policy Unit on 28 July 2026. CAHK submitted the proposal, which consolidates the industry's views on communications, innovation and technology, and digital infrastructure development, incorporating invaluable expert insights from CAHK members, with the aim of strengthening Hong Kong's competitive edge in the innovation economy and accelerating its smart city transformation. For details, please [click here](#).

聯會副主席林國誠先生於7月28日出席特首及其政策小組關於「香港第一個五年規劃」及2026《施政報告》諮詢會議（國際創新科技中心組別）。聯會已遞交建議書，此乃匯集業界會員對通訊、創科及數字基建發展的意見，並廣泛吸納會員的專業洞察。旨在鞏固香港在創新經濟中的競爭優勢，並加速智慧城市建設。詳情請[點擊此處](#)。

2026 STAR Award Final Judging Is Set to Launch 2026香港通訊業聯會非凡年獎將開展最終評審



The first round judging of 2026 CAHK STAR Award has been finished. Finalists will enter into final judging presentation on 13 to 14 Aug 2025. The judges will assess the performance of the finalists on-site.

2026香港通訊業聯會非凡年獎第一輪評審已圓滿結束，決賽入圍者將於8月13至14日進行最終評審，眾評審將於現場評核參賽者表現。

Call for Submissions and Sponsorship: 2027 ICT Official Guide: Empowering Physical AI (Robotics, Drones, Smart Mobility) with Next-Gen Communications

《2027香港通訊業概覽——物理AI（機械人、無人機與智慧移動）：次世代通訊的賦能》會員名錄及廣告召集

Since 1992, CAHK has published the biennial “Official Guide to the ICT Industry” every two years. We are pleased to invite you to include your company information in the upcoming 2026 edition: **Empowering Physical AI (Robotics, Drones, Smart Mobility) with Next-Gen Communications**. This key publication highlights the latest ICT trends and showcases member companies.

The Guide will include the following sections. Member participation is invited for Section 4:

1. Cover Story
2. Leadership Interviews (Drafting, interviewee including AAHK, HKPC, etc.)
3. Feature Articles (close for submissions)
- 4. Member Company Listings**
5. CAHK Services Highlights

Book Distribution

- **Hard copies:** approximately 300 copies to government officials, professional & trade associations, public and university libraries, at relevant CAHK events, etc. sales an corporate gift

- **Soft copy:** Free browsing on CAHK website (view 2025 edition: <https://www.cahk.hk/article/152>)

Member Actions:

1. **FREE Member Company Listings** (*please submit ASAP*)
2. **Feature Articles** (close for submissions)
3. **Advertisement** – Promote your products & services (as low as HK \$4,300)

Contact & Submit to our team:

Secretariat Office: Ms. Yannis Li

Phone: 2504 2732

Email: info@cahk.hk

[Click Here For The Members Company Listing \(Sample\)](#)

[Click Here For The Advertising Order Form](#)

自1992年起，CAHK每兩年出版《香港通訊業概覽》。我們誠邀貴會員公司參與即將於2026年底出版的新一版概覽，本次主題為**物理AI（機械人、無人機與智慧移動）：次世代通訊的賦能**，《概覽》為業界重要出版刊物，展示最新ICT發展趨勢及會員公司資訊。

本概覽將包括以下內容，其中第4部分歡迎會員參與：

1. 封面故事
2. 領袖專訪（稿件撰寫中，包括機管局、生產力局等機構）
3. 專題文章（已截稿）
4. **會員公司名錄**
5. 聯會服務回顧

發行安排：

- 印刷版：約300本，將派發予政府官員、專業及商會組織、公共及大學圖書館，以及CAHK相關活動嘉賓，並售賣作為企業禮物。
- 電子版：於CAHK網站免費閱覽(2025年版本參考：<https://www.cahk.hk/article/152>)

會員參與：

1. **免費刊登會員公司名錄（請填寫資料表）：請盡快提交**
2. **專題文章：已截止**
3. **廣告宣傳（費用由港幣4,300起），推廣貴公司產品及服務**

如有任何查詢，請聯絡秘書處：info@cahk.hk / (852) 2504 2732

[點擊此處下載會員公司名錄表格](#)

[點擊此處下載廣告訂購表格](#)

HKSAR GOVT News 特區政府資訊

EMSD held first BEC & EAC review meeting (english only)

Initiatives for BEC & EAC 2027

1. Benchmarking with international standards and guidelines
2. Tightening CBSI requirements
 - 2a: Lighting – Lighting Power Density
 - 2b: Air-conditioning – CoP (Coefficient of Performance)
 - 2c: Air-conditioning – Air ventilation
 - 2d: Air-conditioning – Control Strategy
 - 2e: Lift/escalator – Maximum Electrical Power
3. Including more Data Centre related requirements
4. Introducing Renewable Energy Infrastructure requirements
5. Encouraging/facilitating greater performance-based approach adoption
6. Introducing BEELS into mandatory energy audit

To support the reviewing exercise for the Building Energy Code (BEC) and Energy Audit Code (EAC) under the Buildings Energy Efficiency Ordinance (BEEO). CAHK President Mr. Franco Lan attended the Technical Task Force (TF) meeting on 29 July 2026 to review the matters.

Fine-tunings to the Control Strategies to Regulate and Phase Down Hydrofluorocarbons **管制及削減氫氟碳化物的管制策略的微調**

The Ozone Layer Protection (Amendment) Bill 2024 (“the Bill”) was passed by the Legislative Council in April 2025, in which three-pronged control strategy was proposed:-

Control Strategy 1 – Implementation of a licensing and quota system on the import and export of the Scheduled hydrofluorocarbons (HFCs) and prohibit local manufacture of the Scheduled HFCs (already implemented)

Control Strategy 2 – Regulation of the supply of products and equipment using high global warming potential (GWP) HFCs

Control Strategy 3 – Mandatory recovery of refrigerants and fire suppressants and formulate handling guidelines

While Control Strategy 1 has taken effect since 1 December 2025, we have introduced fine-tunings to Control Strategies 2 and 3. These adjustments are designed to reduce the administrative burden on the trade and align our approach with the regulatory proposal of the Chinese Mainland announced in April 2025. These streamlined measures are

conducive to promoting a smooth transition of the market to low-GWP products and reducing the trade's overall compliance costs.

You can review the full details of the fine-tuned proposal as given in paragraphs 14 to 25, along with Annexes 3 and 4—at the following link:

<https://www.legco.gov.hk/yr2026/english/panels/ea/papers/ea20260529cb1-522-5-e.pdf>

《2024年保護臭氧層(修訂)條例草案》(“**草案**”) 在2025 年4 月獲立法會通過，草案包含三個管制策略:

管制策略 1 - 對受管制氫氟碳化物(“HFC”)實施進出口許可證及配額制度，並禁止本地生產受管制HFCs (已實施)

管制策略 2 - 規管使用具高GWP的HFCs的產品及設備的供應

管制策略 3 - 強制回收製冷劑和滅火劑，並訂定處理指引

管制策略1已在2025年12月1 日生效。就管制策略2及3方面，我們作出了微調，以減輕業界的行政負擔，並與中國內地於2025年4月公布的管制方案接軌。這些優化措施有助促進市場平穩地轉型至低GWP產品，以及降低業界的整體合規成本負擔。

請於下方連結參閱有關微調方案的細節[文件第14至25段以及附件3及4]:

<https://www.legco.gov.hk/yr2026/chinese/panels/ea/papers/ea20260529cb1-522-5-c.pdf>

「BUD 專項基金」優化措施資訊更新 (僅限中文)

為進一步支持中小企業應對經濟轉型及把握市場機遇，政府於2025 年《施政報告》和2026-27 年度《財政預算案》宣布會就「BUD 專項基金」推出各項優化措施，包括：

- 擴大「BUD專項基金」下一般申請和「申請易」的資助地域範圍百分之二十至覆蓋沙特阿拉伯、孟加拉國、埃及、匈牙利、巴基斯坦、哈薩克斯坦、蒙古及巴西；
- 提高「申請易」每宗申請的資助上限百分之五十，由10萬元增至15萬元；以及
- 提供更針對性的資助予企業推行包含人工智能 (AI) 元素的「BUD專項基金」項目。

此外，中小企業市場推廣基金已於2026年7月1日合併至「BUD專項基金」，我們已就此更新申請指引就展覽提供更詳細的闡述，並提供以往「BUD專項基金」曾獲批的展覽名單以供參考。

有關「BUD專項基金」的詳情，請瀏覽[基金網頁](#)。

Supporting Activities 聯會支持活動

聯會出AI賦能「企業」論壇：AI轉型與安全治理 (僅限中文)



由數字政策辦公室（DPO）與香港互聯網註冊管理有限公司合辦、香港通訊業聯會作為支持機構之一的「AI赋能『企業』論壇：AI轉型與安全治理」於7月20日圓滿舉行，聯會副主席梁成琯博士作為本會代表受邀出席論壇。

Hong Kong Volunteer Award is calling for entries 「香港義工獎2026」現正接受報名（僅限中文）

由民政及青年事務局與義務工作發展局合辦，香港賽馬會慈善信託基金透過其「賽馬會眾心行善」計劃支持的「香港義工獎 2026」，鼓勵各界打破年齡、地域、界別與服務模式的框架，讓助人精神融入日常生活，持續為社區注入正能量。除了不同的團體、青年、個人「時數系列獎項」和「傑出系列獎項」外，今年更加入新亮點：

- 7/10

截止日期：

一般獎項：2026 年 8 月 31 日

「愛心學校」獎項：2026 年 9 月 30 日

立即了解詳情及報名：<https://hkv-award.hk/>

誠邀您報名或提名優秀的義工、青年義工 / 團隊、企業、屋苑或學校參加，傳揚行義故事，
共建更美好的社區。

Partner Employer Award is calling for entries

「友商有良」嘉許計劃現正接受報名（僅限中文）



友商有良

2026

Partner Employer Award 嘉許計劃

(創辦於2010年)

宗旨：鼓勵本地企業提供實習機會予學生或聘用：

- 本地大專院校實習學生及應屆畢業生
- 更生人士
- 少數族裔
- 退休人士

持有資歷架構認可資歷的人士

- 殘疾人士
- 再培訓人士
- 中高齡失業求職人士

目的：

僱員可累積工作經驗，培養積極正面的工作態度，以提升在職場上之競爭力。從而傳達香港企業充分體現關懷弱勢社群，推動社會共融之精神。企業既可回饋社會，亦可透過此計劃提升企業形象，吸引更多有拼勁的新力軍加盟，有利企業的持續發展。





申請表格



截止日期：
2026年8月31日
費用全免！請即參加！

主辦機構



香港中小型企業總商會
The Hong Kong General Chamber of Small and Medium Business

香港中小型企業總商會
電話：2325 9189 傳真：2329 3749
電郵：smbpea@hkgcsmb.org.hk
地址：香港九龍紅磡馬頭圍道39號紅磡商業中心A座10樓1003室

2026年度「友商有良」嘉許計劃現已接受報名。

香港中小企業除了經營生意外，亦非常鼓勵企業履行社會責任。在2010年，香港中小企業總商會創辦「友商有良」嘉許計劃，鼓勵企業聘用本地大專院校畢業生。在2014年，擴展至殘疾人士、再培訓人士、更新人士，退休人士、少數族裔及持有資歷架構認可資歷的人士等就業。希望進一步建立共融社會，傳達社會責任訊息，鼓勵更多企業積極履行社會責任作出更大的貢獻！

有意報名者，請聯繫香港通訊業聯會秘書處李小姐代為登記：（電話）2504 2732 （電郵）info@cahk.hk

MARKET PLACE BY MEMBERS

Market Place by Members is your free and alternative promotion space. Use it, make the space works for you.

CAHK Full or Associate Members are entitled to One Free-of-charge Advertisement each year!

The Free Advertisement can be an introduction of the products or services of your organization, or promotion of your anchor campaign.

Specifications of the Free Advertisement:

File format: JPG/PNG (300 dpi)

If interested, please contact the editor at info@cahk.hk for further discussion.

Remarks

1. The free-of-charge advertisement space is limited, so it is first come, first served.
2. Materials deadline is 25th of each month.
3. CAHK has the sole discretion right to approve, edit and decide on the placement of advertisements, and will not be held any liability for advertisement errors or any subsequent loss or damage caused thereof.

Communications Association of Hong Kong 香港通訊業聯會

Tel: [2504 2732](tel:25042732)

Email: info@cahk.hk

This message was sent to officer@cahk.hk by info@cahk.hk
Fo Tan Railway House, No. 9 Lok King Street, Fo Tan, N.T., Hong Kong,

 [Unsubscribe](#)

This is a Test Email only.

This message was sent for the sole purpose of testing a draft message.